
regizorului Silviu Jicman, mă gândesc 
că este vorba de o piesă scrisă de 
actriţă. Stau nemi?cată preţ de câte
va clipe, apoi o "răpesc" pe autoare: 
Este vorba despre un text al dum
neavoastră? 
Da, Audiţie la Medeea. Piesa a fost 
cuprinsă În r.epertoriu cu mult timp În 
urmă, dar nu apucase să vadă luminile 
rampei. M-a bucurat faptul că Dinu 
Săraru a păstrat proiectul, mai ales că 
erau atâtea altele, Încât cu greu se mai 
puteau găsi spa,tii de repetiţie. 
Staţi alături de regizor, gata să daţi o 
mână de ajutor, să rescrieţi o 
replică . . .  
Mi se pare că aşa e normal dacă dra
maturgii sunt vii. Deşi, adesea, ei nu 
sunt luaţi În seamă tocmai pentru că se 
află printre noi. 
Credeţi că prezenţa lui Dinu Săraru la 
cârma teatrului poate fi binefăcă
toare pentru piesele autohtone? 
Da, dacă e să ne luăm după declara
ţiile făcute. De altM În scurtul răstimp 
de când a venit, şi-a respectat toate 
promisiunile. 
Cum vă împăcaţi cu măsurile discipli
nare? 
Dacă nu practici profesia de actor din 
pasiune, ci doar supunându-te unui 
lung şir de restricţii, e mai bine să 
renunţi. 

Regruparea de la 
etajul 2 

Pornesc spre Sala Mare. Dau în sfârşit 
de "regrupa rea de la etajul doi". Oglinzi 
uriaşe; fot91ii comode, curăţenie-lună 
peste tot In difuzorul de pe perete se 
aude vocea lui Gelu Colceag: M-am 
săturat! În asemenea condiţii, eu nu mai 
repet! Nu îndrăznesc să intru în scenă. 
Apare Marius Bodochi. E de acord să 
stăm de vorbă. Mă conduce într-o sălită 
alăturată (încăperea în care înainte se 
afla bufetul), mobilată la fel de cochet 
ca restul. Tmi spune: Este special pentru 
astfel de ocazii. Îl întreb: Sunt schimbări 
perceptibile în vremea din urmă? 
Sunt chiar evidente. Şi pornesc de la 
intrare, unde nu mai pătrunzi atât de 
uşor, fără să te Întrebe nimeni pe cine 
cauţi. Apoi, locul acesta. Şi vor mai fi şi 
altele. Pe urmă, e un suflu nou În tot 
teatrul. Toată lumea este punctuală. Mă 
bucură În mod deosebit acest lucru, pen
tru că eu, prin structură, nu sunt obişnuit 
să mtârzii. Vin la teatru pregătit să se 
Întâmple ceva cu mine şi În mine. Altfel, 
simt că aş veni degeaba. Şi mai sunt şi 
orele de antrenament pentru actorii 
tineri. Sunt binevenite, fiindcă un om cu 
un corp bine antrenat are şi un moral 
bun. Ştiu asta din proprie experienţă. 
Mă întorc la Direcţie, în dorinţa de a sta 

de vorbă şi cu Dinu Săraru. Aflu, însă, că 
este în străinătate. Zâmbesc: prin 
urmare, nu de frică se întâmplă toate 
câte le-am văzut în teatru. Intru în biroul 
lui Liviu Dorneanu spre a-mi lua rămas
bun, nu însă înainte de a-i pune câteva 
întrebări. Se codeşte. Până la urmă îl 
înduplec, "atacând" un subiect care îl 
sensibilizează: Cred că v-aţi împlinit un 
vis vechi o dată cu publicarea primului 
număr al Gazetei Teatrului Naţional. 
Gândul meu vechi s-a Întâlnit Într-un 
mod fericit cu cel al lui Dinu Săraru. 
Iniţiativa ii aparţine, Însă, În Întregime. 
Practic, revista a apărut În două 
săptămâni. 
Am înţeles, de la actori, că revista a stâr
nit un deosebit interes în rândul pu
blicului. 
Interesul deosebit al spectatorilor faţă de 
revista noastră ne măguleşte. 
E adevărat că în vremea din urmă vine 
mai multă lume la teatru? 
Publicul a regăsit drumul spre sălile noas
tre de spectacol şi datorită ha/oului care 
există În jurul personalităţii lui Dinu 
Săraru. De altfel, el ştie să facă o publici
tate nemaipomenită teatrului, să creeze 
permanent un punct de interes. Tot ceea 
ce se Întâmplă aici capătă importanţa 
unui eveniment. 

Marinela Ţepuş 
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foarte interesant, care s-a constituit pentru mine într-o 
cascadă de premiere. E vorba despre un spectacol în 

reprezentaţie oficială cu Cadavru! viu de L. N. Tolstoi la Sala 
Mare a Teatrului Naţional din Bucureşti. A fost primul spec
tacol sub directoratul noului manager al TNB, Dinu Săraru. 
A fost pentru prima dată când am participat la o premieră 
nu ca invitat al unui regizor sau actor, ci al înseşi Instituţiei 
TNB. Prin grija aceluiaşi Dinu Săraru, care s-a gândit, primul, 
să-i onoreze astfel pe dramaturgii români încă oarecum în 
viaţă. A fost pentru prima dată după revoluţie când TNB a 
editat o revistă proprie, pe care am primit-o în dar la pre
mieră. Cu trei zile înainte, pentru prima dată după 1 990, un 
director al TNB s-a întâlnit oficial cu dramaturgii români şi a 
admis că la TNB juca rea pieselor româneşti contemporane 
trebuie să fie un punct obligatoriu şi de onoare al instituţiei. 
După aceste premiere oganizatorice, am intrat în sala tic
sită şi, alături de alţi 1 1 54 de spectatori, am simţit un nou 
val de premiere. Pentru prima dată s-a aplaudat, la scenă 
deschisă, decorul. Cum se ridica cortina dezvăluind o nouă 
locaţie, cum o parte din public izbucnea în aplauze. Pentru 
prima dată, pe scena unui teatru dramatic, o actriţă a fost 
ovaţionată nu pentru jocul ei, ci pentru felul cum a cântat 
(Maria Buză). Pentru prima dată un actor a dus într-un sin
gur spectacol pistolul la tâmplă de 24 de ori şi a jucat cu el 
lipit de cap timp de 23 de minute şi 1 8  secunde (nou 

record). Pentru prima dată nu am putut privi evoluţia unei 
actriţe mai mult de 4 secunde. A trebuit să-mi întorc ochii 
răniţi de la spasmele ei. Cu urechile n-am avut ce face. E 
însă tânără, studentă, încă mai poate renunţa. 
Pentru prima dată, la final s-a strigat din sală numele regi
zorului. Am auzit strigându-se "Hagi", am auzit strigându-se 
şi "Herlea\ acum s-a strigat, şi încă din primele rânduri, 
"Colceag". ln acest context, eu aş fi strigat "Tolstoi", ceea ce 
ar fi fost o nouă premieră. Mai ales dacă numitul conte ar fi 
şi apărut la rampă. 
Pentru prima dată am înţeles că, de-ar fi trăit în vremea 
noastră, Tolstoi ar fi fost un excelent scenarist de telenovele, 
cu condiţia să întâlnească trupa potrivită. Pentru prima oară 
am observat că sala mare a TNB poate fi umplută ochi multe 
seri la rând dacă reuşeşti să aduci pe scenă o "inimă de 
Jigancă" împreună (obligatoriu) cu muzica ei. 
In fine, şi cel mai important, am văzut pentru prima oară, 
deodată, două spectacole: unul de estradă, cu muzică 
ţigănească prelucrată elegant de Nicu Alifantis, cântată 
frumos de un cor mixt şi de solişti; unul dramatic, despre 
un tip care vrea să se omoare şi Îfl final izbuteşte, lucru de 
care nu m-am îndoit nici o clipă. In ce măsură aceste două 
spectacole se combină într-unul singur? Dau cuvântul spe
cialiştilor. Eu, răvăşit de atâtea premiere, atât am putut să 
scriu! 

Horia Gârbea 
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